
             Z   p   r   a   v   o   d   a   j 
------------------------------------------------------------------------------------- 

Obec Skalička     č. 22 duben 20 
 
 
 
 

Milí spoluobčané, 
 
 

po   dlouhé a náročné  zimě , se k nám konečně prodírá pomaloučku jaro a 
s ním teplé a příjemné slunné dny. V tomto období před velikonocemi do Vašich 
domovů přichází první číslo zpravodaje tohoto roku. Tento rok bude pro nás 
všechny  rokem dvojích voleb, jak do poslanecké sněmovny v květnu, tak do 
obecních zastupitelstev v říjnu. A bude hodně záležet  na Vás - voličích, s jakým 
výsledkem volby dopadnou, protože to určitě nebude jednoduchá volba. 
Finanční krize, se kterou se potýká náš stát samozřejmě postihuje i obce a to v 
nedostatečném přílivu daňových příjmů. Většina obcí musely snížit své rozpočty 
a to minimálně o dvacet procent od rozpočtu z loňského roku a budou muset 
věřit, že nastavený rozpočet bude  naplněn ze strany státu, v opačném případě 
jsou nuceny si zřídit kontokorent u své banky, aby se nedostaly do problémů 
s placením běžných plateb určené k chodu obce. Doufejme, že v naší obci 
z hlediska finančních příjmů nenastanou nepředvídatelné okolnosti a rozpočet, 
který jsme schválili bude naplněn. 
Přeji  Vám všem , aby i ve Vašich rodinách nenastaly žádné  nepředvídatelné 
okolnosti a s nadcházejícím jarem jste byli příjemně naladěni a zůstali tak po 
celý tento rok. 
Hezké velikonoce….. 
 
 
 
 
 
 
                                                                                  Kočnarová Petra 
                                                                                      starostka 
 
 
 



 
Informace z obce 

 
� v období leden – březen proběhy na obecním úřadě celkem tři kontroly, 

z Okresní správy sociálního zabezpečení Přerov, z Krajského úřadu 
Olomouckého kraje a z Úřadu práce Hranice. U všech tří kontrol bylo 
konstatováno , že proběhy bez chyb a nedostatků. 

� V období leden-březen jsme podali celkem 9 dotací do různých dotačních 
programů. Některé jsme zvládli sami a ty komplikovanější nám 
zpracovávala rozvojová agentura ARS Olomouc, se kterou již 
spolupracujeme  čtvrtým rokem. Podali jsme tyto žádosti o dotace:  

- z programu POV OK na rok 2010  dotaci na vybudování 
veřejného osvětlení v lokalitě 27 RD  

- z programu Podpory vodohospodářské infrastruktury Ol.kraje – 
kanalizaci v ulici na kamenec 

- z programu Olomouckého kraje žádost o dotaci na poskytnutí 
příspěvku pro Sbor dobrovolných hasičů Skalička  

- z programu Podpora obnovy kulturních památek z MKČR – oprava 
fasády zvoničky  

- z programu POV MMR na vybudování letní zahradní školičky 
na školní zahradě 

- z programu POV MMR na úpravu prostranství před kapličkou 
– nové lavečky, zámková dlažba a rozšíření stávajícího chodníku 
směrem k hlavní cestě 

- z programu OPŽP–XVI. výzva - zateplení a výměna oken a 
dveří v sokolovně 

- z programu Obnova staveb drobné architektury místního významu 
v Olomouckém kraji, žádost na obnovu kamenného kříže u 
sokolské zahrady 

- z Regionálního operačního programu Střední Morava, výzva č. 
18/2010 – 2.3.1. Fyzická revitalizace území – revitalizaci návsi, 
která probíhá od vjezdu do obce směrem od Ústí až po křižovatku u 
parku. V rámci této revitalizace by byly zbudovány a nově opraveny 
chodníky po obou stranách hlavní komunikace, parkoviště u 
sokolovny, obecního úřadu a obchodu, vybudování autobusových 
zastávek, vybudování komunikací a chodníků v nové lokalitě 27 RD 
a oprava stávajících v centru obce, výsadba zeleně. V rámci této 
akce je nutno vykoupit část pozemků od pana J. Foltýnka 
(konkrétně stávající stodolu a pozemek za ní) a pak tento objekt 
zdemolovat za účelem vybudování parkoviště u sokolovny. Náklady 
na tuto akci jsou dost finančně náročně a sice celkem 12 mil. Kč 



z toho 8 mil. dotace a 4 mil. náš podíl, z  důvodu finanční 
náročnosti budeme revitalizaci parku, která spočívá v úpravě 
prostranství okolo sochy Sv. Jana Nepomuckého, podávat  do 
projektu Česko-polské spolupráce. (viz. přiložený situační plánek 
uvnitř tohoto čísla) 

- Poslední dotací, kterou připravujeme je úprava prostranství 
v okolí hřbitova, která by spočívala ve vybudování parkoviště 
před hřbitovem, úprava cestiček mezi hroby a výsadba zeleně. 
Tento projekt budeme podávat do programu LEADER, který je již 
vyhlášen a termín podání je do konce dubna. 

� Přes zimní období prováděli pracovníci zaměstnaní na VPP kromě 
usilovného uklízení sněhu, kterého bylo letos požehnaně, také práce 
v suterénu základní školy, kde se zbudoval nový sklad nářadí v prostorách 
bývalé kotelny Tímto se již mohl k poslednímu březnu zrušit pronájem 
prostor od p. Tomečky (v areálu družstva). Také se zabývali zbudováním 
nové bramborárny pro kuchyň a další drobné opravy a nátěry. Pro letošní 
rok je to s financemi pro VPP dost špatné, z původních 12 tis. Kč, které 
jsme získávali na VPP od Úřadu práce  v loňském roce,  je nám pro 
letošní rok  přiznáno pouze 6 tis.Kč na jednoho pracovníka. V letošním 
roce bojuje s financemi každá instituce a tak i my se budeme potýkat 
s nižšími daňovými příjmy a tím, že nám Úřad práce, respektive stát 
přispěje na VPP o polovinu nižší příspěvek, nám to vůbec neusnadňuje. 

� Cena poplatku stočného a poplatku za psa zůstává pro letošní rok stejná a 
je splatná do konce května, prosím občany a včasnou úhradu 

� Také poplatek za komunální odpad zůstává pro letošní rok stejný a splatný 
do konce srpna, u tohoto poplatku jsou ještě pořád někteří opozdilci 
z loňského roku, kteří poplatek nemají uhrazený!!! 

� od dubna proběhne výsadba topolů a dubů u Bečvy, v místech, kdy před 
dvěma lety byly vlivem silného větru značně poškozeny stromy. Tyto 
práce budou vykonávat obecní pracovníci 

� kompostéry na bioodpad, které pro nás zajišťuje svozová firma Ekoltes, 
a.s. Hranice ještě bohužel nejsou k dispozici, z důvodu nepřiznání dotace, 
snad další etapa bude úspěšnější. 

� Od dubna bude opět otevřena skládka bioodpadu v areálu místního 
družstva. Podotýkám, že je určena jen pro trávu a plevel ze zahrádek. 

� Jelikož obecní pracovníci v současné době vysazují stromky v lokalitě u 
Bečvy, museli jsme eliminovat rozvoz obědů jen na osamocené 
občany(seniory),  kteří nemají možnost si pro obědy docházet. Děkujeme 
za pochopení. 

 
 
 
 



Usnesení 
ze schůze  Zastupitelstva obce Skalička konané dne  

15.12.2009 v salónku Hospůdky u Bagarů 
----------------------------------------------------------------------------------- 

 
Zastupitelstvo obce projednalo: 

� kontrolu minulého usnesení 
� návrh rozpočtového opatření č. 4/09 
� rozpočtové provizorium ve výši 1 mil. Kč 
� složení návrhové komise ve složení: Janda Patrik, Andrys Rostislav, 

Sehnal Josef 
� funkci II. místostarosty jako neuvolněnou 
� návrh odměn členům zastupitelstva dle předloženého návrhu 
� návrh regulativů výstavby a parcelace v nové stavební lokalitě u MŠ dle 

předloženého návrhu 
� návrh ceny stavebního pozemku ve výši 345,- Kč/m2 
 

Zastupitelstvo obce po projednání vzalo na vědomí: 
� informaci starostky 
� zprávu starostky o zřízení inventarizační komise ve složení: předseda 

Hadaš Svatopluk, členové: Váňa Václav,  Kočnarová  Petra 
� zprávu správce místního hřbitova p. Karla Váni o zvážení možnosti 

zřízení urnového háje 
 
Zastupitelstvo obce schvaluje: 

• 64/ZO-2009 – rozpočtové opatření č. 4/09 
• 65/ZO-2009 – rozpočtové provizorium ve výši 1 mil. Kč do doby 

schválení rozpočtu na rok 2010 
• 66/ZO-2009 – složení návrhové komise ve složení: Janda Patrik, Andrys 

Rostislav, Sehnal Josef 
• 67/ZO-2009 –funkci  II. místostarosty jako neuvolněnou 
• 68/ZO-2009 – návrh odměn členům zastupitelstva dle předloženého 

návrhu 
• 69/ZO-2009 – návrh regulativů výstavby a parcelace v nové stavební 

lokalitě u MŠ dle předloženého návrhu, která bude součástí kupní 
smlouvy 

• 70/ZO-2009 – cenu stavebního pozemku ve výši 345,- Kč/m2 v nové 
stavební lokalitě u MŠ, týká se to 9 nových parcel, které jsou zahrnuty ve 
změně č. 3 ÚP obce Skalička 

 



• 71/ZO-2009 – Základní a mateřské  škole  ve Skaličce,  příspěvkové 
organizaci vést účetnictví ve zjednodušeném rozsahu 

• 72/ZO-2009 – odepsání pohledávek s nízkou pravděpodobností 
vymahatelnosti dle předloženého návrhu 

 
Zastupitelstvo obce po projednání volí v souladu s § 84 odst. 1 
písm. 1) zákona o obcích: 
-------------------------------------------------------------------------------- 
 

• II. místostarostu obce Václava Váňu, nar. 23.12.1943, bytem Skalička č. 
122.  

 
ZO pověřuje starostku 

� řešit připomínky z dnešního jednání 
� k provádění rozpočtových změn  mezi jednotlivými položkami v rámci 

schválení celkové výše rozpočtu podle oddílu a paragrafu za rok 2009 
 

 
                 Svatopluk Hadaš                                Petra Kočnarová 
                    místostarosta                                         starostka 
 
 
 

 
                            

 Děti ze školky a školy – topení Moreny 2010 



 
Usnesení 

ze schůze  Zastupitelstva obce Skalička konané dne 26.1.2010 
v salónku Hospůdky u Bagarů 

------------------------------------------------------------------------------------ 
 

Zastupitelstvo obce projednalo: 
� kontrolu minulého usnesení 
� žádost o dotaci z programu POV OK – vybudování osvětlení v lokalitě 27 

RD 
� žádost o dotaci do programu Podpory vodohospodářské 

infrastruktury Ol.kraje – kanalizace v ulici na Kamenec 
� žádost o dotaci na poskytnutí příspěvku pro Sbor dobrovolných 

hasičů Skalička z Ol. Kraje 
� žádost o dotaci z programu Podpora obnovy kulturních památek 

z MKČR – oprava fasády zvoničky 
� žádost o dotaci z programu POV MMR – letní zahradní školička 
� žádost o dotaci z programu POV MMR – úprava prostranství 

před kapličkou 
� žádost o dotaci z programu OPŽP – zateplení a výměna oken, 

dveří v sokolovně 
� žádost o dotaci na obnovu kamenného kříže u sokolské zahrady 

v rámci programu „Obnova staveb drobné architektury místního 
významu v Olomouckém kraji v roce 2010“ 

� žádost o příspěvek na maškarní karneval pořádaný ZŠ a MŠ Skalička dle 
předloženého návrhu 

� žádost o příspěvek na fotbalový turnaj přípravky Ústí dle předloženého 
návrhu 

 
Zastupitelstvo obce po projednání vzalo na vědomí: 

� informaci starostky 
 
Zastupitelstvo obce schvaluje: 

• 1/ZO-2010 – podání žádosti o dotaci z programu POV OK na rok 2010 na 
vybudování veřejného osvětlení v lokalitě 27 RD nákladem 860 000,- Kč. 
Po schválení dotace ve výši 500 000,- Kč dofinancování částky 360 000,- 
Kč z vlastních prostředků obce v roce 2010 

• 2/ZO-2010 – podání žádosti o dotaci do programu Podpory 
vodohospodářské infrastruktury Ol.kraje – kanalizace v ulici na Kamenec 



nákladem 3,5 mil. Kč. Po schválení dotace dofinancování z rozpočtu obce 
20 % z celkové částky  3,5 mil. Kč 

• 3/ZO-2010 – podání žádosti o dotaci na poskytnutí příspěvku pro Sbor 
dobrovolných hasičů Skalička z Ol. Kraje. Po schválení dotace 
dofinancování z rozpočtu obce 50 % z  z celkové částky 60 tis. Kč 

• 4/ZO-2010 – podání žádosti o dotaci z programu Podpora obnovy 
kulturních památek z MKČR – oprava fasády zvoničky nákladem 
296 823,- Kč. Po schválení dotace dofinancování z rozpočtu obce 10%  z 
 celkové částky 296 823,- Kč a výběr zhotovitele PSS Přerovská stavební, 
a.s. Přerov 

• 5/ZO-2010 – podání žádosti o dotaci z programu POV MMR na 
vybudování letní zahradní školičky nákladem 300 tis. Kč. Po schválení 
dotace dofinancování z rozpočtu obce 30 % z celkové  částky  300 tis. Kč 

• 6/ZO-2010 – podání žádosti o dotaci z programu POV MMR na  úpravu 
prostranství před kapličkou nákladem 453 tis. Kč. Po schválení dotace 
dofinancování z rozpočtu obce 30 % z celkové částky 453 tis. Kč 

• 7/ZO-2010 – podání žádosti o dotaci v rámci programu OPŽP –XVI. 
výzva -  zateplení a výměna oken, dveří v sokolovně. Po schválení dotace 
dofinancování  zbylé částky z rozpočtu obce 

• 8/ZO-2010 – podání žádosti o dotaci na obnovu kamenného kříže u 
sokolské zahrady v rámci programu „Obnova staveb drobné architektury 
místního významu v Olomouckém kraji v roce 2010“ 

• 9/ZO-2010 - příspěvku na maškarní karneval pořádaný ZŠ a MŠ 
Skalička ve výši 1000 Kč 

• 10/ZO-2010 -  příspěvku na fotbalový turnaj přípravky Ústí ve výši 
1 000 Kč 

 
 
ZO pověřuje starostku 

� řešit připomínky z dnešního jednání 
� k podání schválených žádostí na příslušné regionální pracoviště  

 
 
 
 
 
 
                 Svatopluk Hadaš                                Petra Kočnarová 
                    místostarosta                                         starostka 
 
 
 



 
 

Usnesení 
ze mimořádné schůze  Zastupitelstva obce Skalička konané dne 

22.3.2010 v kanceláři obecního úřadu ve Skaličce 
------------------------------------------------------------------------------------- 

 
Zastupitelstvo obce projednalo: 

� kontrolu minulého usnesení 
� žádost o dotaci na projekt „Revitalizace návsi obce“ do Regionálního 

operačního programu, výzva č. 18/2010 – opatření 2.3.1. Fyzická 
revitalizace území 

 
Zastupitelstvo obce po projednání vzalo na vědomí: 

� informaci starostky 
 
Zastupitelstvo obce schvaluje: 

• 11/ZO-2010 – podání žádosti o dotaci na projekt „Revitalizace návsi 
obce“ do Regionálního operačního programu, výzva č. 18/2010 – opatření 
2.3.1. Fyzická revitalizace území v celkové výši 12 630 614,- Kč a dále 
schvaluje  rozdělení procentuálního podílu tzn. 65 % dotace – 8 209 899,- 
Kč a 35 % vlastního podílu obce – 4 420 715,- Kč. 

 
ZO pověřuje starostku 

� řešit připomínky z dnešního jednání 
� k podání schválené žádosti na příslušné regionální pracoviště  

 
 
 
 
 
 
                 Svatopluk  Hadaš                                Petra  Kočnarová 
                    místostarosta                                          starostka 
 
 
 
 
 
 
 



Odpadové hospodářstvíOdpadové hospodářstvíOdpadové hospodářstvíOdpadové hospodářství    
 
Plánované termíny svozu komunálního odpadu 
 
29.3.2010                                  24.5.2010 
12.4.2010                                    7.6.2010 
26.4.2010                                  21.6.2010 
10.5.2010                                     
 
Dne 12.4.2010 proběhne sběr a svoz PVC pytlů s tetrapakovými obaly, žádáme 
tímto občany, aby tyto pytle dali před své domy. Děkujeme. 
 
Skládka biodpadu v areálu družstva 
 
Od soboty 3.4.2010  v době od 15:00 – 17:00 hod.  bude  opět otevřená 
skládka rostlinného biologického odpadu. Na tuto skládku může být uložen 
pouze rostlinný odpad (tráva, listí a rostlinný odpad ze zahrádek). Větve, 
stavební suť, plasty jsou na tuto skládku zakázány ukládat!!! 
 
Sběrný dvůr Hranice 
 
Pořád platí možnost uložení nebezpečného a jiného objemného odpadu ve 
sběrném dvoře v Hranicích (vedle firmy Ekoltes). Pořád také platí, že je 
zapotřebí nahlásit termín odvozu na obecní úřad Skalička. 
 
Provozní doba sběrného dvoru Hranice: 
 
Po          zavřeno 
Út           9:00 – 17:00 
St           9:00 – 17:00  
Čt          7:00 – 14:30 
Pá          7:00 – 14:30 
So          8:00 – 12:00 
 
Polední přestávka  12:00 – 12:30 hod.  
 
UPOZORNĚNÍ  PRO RODIČE  
 
Obecní úřad upozorňuje , že nové dětské hřiště u Základní a mateřské 
školy je přístupno pouze dětem do 10 let v doprovodu rodičů. Tato věková 
hranice je nastavena z důvodu, aby se zabránilo devastaci dětského hřiště 
jako tomu bylo u sokolovny. 
 



Statistika obce za rok 2009 
 

Obec Skalička měla k 1.1.2009 – 543 obyvatel 
Z toho: ve Skaličce     436 obyvatel 
            v Kamenci        27 obyvatel 
   v Domovu Větrný mlýn     80 chovanek  
 
V roce 2009 se odstěhovalo 13 občanů a přistěhovalo 18 občanů 
 
Narození: Iva Husáková      4.1.2009 
         Miroslav Bagar    6. 4.2009          
         Jindřich Krasňák  19. 4.2009 
         Markéta Paroulková 15. 4.2009 
         Adéla Hložková           13  5.2009 
         David Janda               2.7.2009 

        Michal Zima     8. 7.2009 
         Tereza Pavlíková  20. 8.2009  
         Alena Juráňová  22. 9.2009   
         Aleš Románek  28.9. 2009 
         Milan Tulia            27.10.2009    
         František Pavlík             9.11.2009 
      
Úmrtí:       Jaroslava Pečeňová            10. 2.2009 
         Antonín Icela             26. 5.2009   
         Edita Mikšánková              22. 5.2009 
         Marie Mrhalová č. 21        10.10.2009 
         Karolína Bartošová  10.12.2009  
         Zuzana Janošťáková 21.12.2009 
         Marie Mrhalová č. 76  30.12.2009 
                                  
Sňatky:       Aleš Románek a Zuzana Porubská        18.7.2009  
          Radek Pavlík a Dana Perutková           1.8.2009 

         Vít Rušar a Šárka Ovčáčíková         29.8.2009  
          Jaroslav Pastrnek a Tatiana Roháčková         5.9.2009 
 
 
K 31.12.2009 měla Skalička 553 obyvatel. 
 
 
 
 
 
 
 



J U B I L A N T IJ U B I L A N T IJ U B I L A N T IJ U B I L A N T I    
    
Květen:     Smolka Otakar č. 56    50 let 
      Pavlík Jaroslav č. 13    88 let 
      Vinklárek Antonín č. 118   89 let 
 
Červen:     Porubská Eva  č. 77    50 let 
      Románková Drahomíra č. 28   50 let 
               Novotný Jan č. 127    60 let  
      Tvrdoňová Anastázie č. 80   82 let 
 
Červenec:          
 
Srpen:     Kozlová Aloisie č. 1    70 let 
      Vašinová Marta, Kamemenec č. 105 86 let 
      Přikryl Vít ězslav č. 25    90 let  
 
 
 
 

    
                                    
 
 
 

Zima 2009-2010 



 
 

Proběhlé kulturní akce Leden Proběhlé kulturní akce Leden Proběhlé kulturní akce Leden Proběhlé kulturní akce Leden –––– březen březen březen březen    
 
29.1.2010 – společenský ples TJ Sokol Skalička,  k tanci a poslechu hrála  
                    skupina   SUNSET,  bohatá tombola 
 6. 2.2010 – vodění medvěda 
13.2.2010 – pochovávání basy, k tanci hrála skupina MIDIT, která u nás určitě  
                     nehrála naposledy, neboť utančila i ty největší vytrvalce 
16.2.2010 – přednáška  o silniční provozu  - autoškola Cahlík Hranice 
20.2.2010 – dětský maškarní karneval  
22.2.2010 – I. přednáška o Novém Zélandu – severní ostrov – velmi naučná  
                    a poutavá přednáška o tom, jak zdolat Nový Zéland na invalidním  
  vozíku 
 5.3. 2010 – zájezd do vinného sklípku – obnovená a vydařená akce 
13.3.2010 – divadelní představení Kouzlo domova  -  od ochotníků    
                    Dřevohostic,  kteří  opět   nezklamali svým hereckým výkonem 
22.3.2010 – II. přednáška o Novém Zélandu – jižní ostrov – opět velmi poutavé  
                     A naučné. V zimním období proběhne další etapa přednášek s Jiřím  
                     Márou z Přerova 
28.3.2010 – velikonoční výstava – tradiční výstava, kterou pořádáme již čtvrtým  
                     rokem. Někdy se zdá, že inspirace už pomalu docházejí a nejsou  
                     myšlenky na další  ročníky,  ale chci děvčata pochválit, že tuto  
                     náročnou práci zvládají   na  jedničku.  Od příštího roku proběhne  
                     inovace této výstavy 
 

Připravované akce duben Připravované akce duben Připravované akce duben Připravované akce duben –––– srpen srpen srpen srpen    
    
 9.5.2010  – Oslava dne matek, začátek ve 14 hodin, vystoupení dětí z MŠ a ZŠ  
                    Skalička, dětí pod vedením p. J. Bagarové, odpoledne bude  
                    zpříjemněno hustopečskou hudeckou kapelou 
22.5.2010 – Memoriál Josefa Vozáka – turnaj družstev v šachu 
29.5.2010 – Kácení máje – k tanci a poslechu bude hrát kapela SEX TET´, bude  
                    připraven bohatý kulturní program a občerstvení   
  5.6.2010 – Dětský pohádkový les plný překvapení 
 
Červen    – sjíždění Bečvy – dvoudenní akce  s noclehem v Hustopečích na  
                   štěrkáčích pod stany 
5.7.2010  – turnaj čtyř obcí ve fotbale – akce se uskuteční na fotbalovém hřišti 
 
Srpen     –  výlet na kolech  
 
 



Novodobá historie, rok 1964 
 
 

MNV pracoval v r. 1964 v tomto složení: předseda MNV  Květoslav 
Foltýnek, tajemník Jaroslav Juráň a členové rady František Pavlík-agronom 
JZD, Přikryl Vétězslav-ředitel ZDŠ, Ladislav Cifr-zemědělec, Josef  Novosad-
vedoucí stavební skupiny při JZD a Josef Kabeláč za Kamence. 
Při obci pracuje několik komisí. Zemědělská ve složení: Cifr Ladislav-předseda, 
Zamazal Vladimír-zapisovatel a členové: Kočnar Ladislav, Rek Jaroslav, 
Vykopal Josef a Vinklárek  Antonín. Školská, kulturní, zdravotní, sociální a 
bytová komise pracuje ve složení: Pavlík František-předseda, Vykopalová 
Jaroslava-zapisovatelka a členové: Vítězslav Přikryl, Ovčáčík František, 
Foltlýnková Marie, Josef Andrýs, Červek Antonín, Hadašová Ludmila, Juráňová 
Marie a Váňová Marie.  Komise výstavby, zvelebení, finanční a obchodu 
pracuje ve složení Josef Novosad-předseda, Mrhal Stanislav-zapisovatel a 
členové: Icela Ferdinand, Indrák Jan, Macečková Marie, Tomečka Oldřich st.a 
Hadaš Jiří. Komise ochrany veřejného  pořádku ve složení: Kabeláč Josef-
předseda, Porubský Antonín-zapisovatel a členové Šrámek Karel, Mrhal 
Jaroslav a Hadaš Otakar. 
 Jedinou politickou stranou v obci je KSČ, které přináleží veškerá politická 
činnost v obci. Protože jsme zemědělská obec, pracuje KSČ společně ve shodě 
s místním JZD, aby zemědělské práce byly vykonávány včas, aby bylo docíleno 
co nejlepších výsledků. Spolky národní fronty ČSM, požárníci, Červený kříž a 
ČSTV se velmi aktivně zapojují do kulturního a společenského života v obci. 
Poměry lidopisné: k 1.10.1964 bylo v naší obci hlášeno 555 osob, z toho 375 
ve Skaličce, v ústavu  soc.péče 114 osob a v Kamenci 66 osob. Během roku se 
narodili: Eduard Krasňák č. 37, Anna Smolková č. 56, Dalibor Janda č. 58 a 
Vladimíra Juráňová č. 39. Zemřeli: Marie Andrýsová č. 54 ve věku 90 let, Marie 
Chalupová č. 60 ve věku 67 let a František Bagar č. 27 ve věku 64 let. Během 
roku se uskutečnily také tři svatby: Marie  Baštánová č. 72 se vdala za Josefa 
Vozáka ze Zámrsk, Tomečka Ladislav č. 82 se oženil s Boženou Kubíkovou 
z Kelče a Stanislav Janda č. 58 se oženil s Martou Vašinovou č. 10. 
Zemědělství: Naše obec je zemědělská a až na jednoho jsou všichni členy JZD 
Skalička, které má se sloučením JZD Kamenec 479 ha půdy, z toho 345 orné a 
134 ha pastvin a luk. Díky velmi příznivému počasí, dosáhlo JZD v rostlinné 
výrobě nejvyšších výnosů za celou dobu trvání družstva. Dle oznámení 
včelařského důvěrníka Stanislava Mrhala, přezimovalo v naší obci 43 včelstev. 
Snůška medu byla ale velmi slabá. Ve vedení myslivosti proti loňsku nenastaly 
žádné změny. Dle hospodáře Ferdinanda Icely, byl naplánován odstřel 100 
zajíců, 100 bažantů a 3 srny. Nakonec bylo odstřeleno 105 bažantů, 62 zajíců a 3 
srny. Koroptve jsou stále hájeny pro velmi nízké  stavy. 
 
  



Osvětovou besedu  vede  ředitel  školy Vítězslav Přikryl. V běžném roce se u 
nás konalo 19 přednášek,  z toho 3 politické, 9 cestopisných, 2 zdravotní a 5 
zemědělských. Ochotníci při OB u nás sehráli 2 divadelní představení a pětkrát 
hráli mimo naší obec. Uskutečnilo se také 7 tanečních zábav, z toho 2 plesy. 
Vedoucí osvěty Přikryl Vít ězslav ve spolupráci s Jaroslavem Rekem zajišťují 
objednávky a promítání filmů pro dospělé,  ale i pro mládež. Během roku bylo 
promítnuto celkem úctyhodných 99 filmových představení. 
Pochvaly a uznání: agronom družstva František Pavlík obdržel od Ministerstva 
zemědělství, vodního a lesního hospodářství titul a odznak „Budovatel soc. 
zemědělství“ za vynikající zásluhy a budovatelské úsilí za vysokou úroveň 
zemědělského velkoprůmyslu. 
Kolektiv mechanizační skupiny JZD Skalička, vedený Jaroslavem Rekem, 
obdržel od KNV titul „Brigáda soc. práce“ za vzorné plnění svých povinností. 
Ošetřovatelky slepic Marie Hegerová, Ludmila Vinklárková a Antonie Malíková 
byly za vzorné ošetřování a dosaženou snůšku vajec na jednu slepici navrženy 
na pochvalu patřičnému ministerstvu!. 
 
 

 
 
 
     
                                   

Dětské hřiště v zimním obleku 



Činnost ZŠ Skalička (Činnost ZŠ Skalička (Činnost ZŠ Skalička (Činnost ZŠ Skalička (ledenledenledenleden----březen)březen)březen)březen)    
 

Začátkem ledna jsme se setkali se zastupiteli obce, s paní Dominikou 
Dolákovou a s rodiči našich žáků,  abychom ukázali návrh na projekt „Zahradní 
školička“, do kterého se zapojila celá obec. Tomuto setkání předcházelo mnoho 
hodin příprav. Děti si v družince složily básničku, ve výtvarné výchově si 
nakreslily každý svou představu zahradní školičky. Také se na chvíli staly 
malými redaktory a ptaly se dospělých na jejich názory týkající se tohoto 
projektu. Na pomoc nám přišli i velcí kamarádi ze Skaličky, kteří už o projektu 
něco věděli a také chodili po Skaličce a v roli redaktorů se tázali dalších lidí, 
např. zda by se chtěli také učit v zahradní školičce. Ze všech těchto materiálů 
paní vychovatelka vytvořila časopis „Školička“, který paní Dominika poslala do 
Prahy s dalšími potřebnými materiály. Všichni věříme, že nám projekt schválí a 
těšíme se na učení v zahradní školičce! 

Krásné  počasí  zimních měsíců nás vybízelo k otužování se na sněhu při 
bobování, sáňkování, bruslení a  někteří z nás se zúčastnili jednodenního 
lyžování v Tošovicích, kde se i začátečníci naučili základní techniky lyžování. 
Také jsme se vydali ke krmelci, abychom dali volně žijícím zvířátkům kaštany a 
žaludy, které jsme pro ně nasbírali na podzim v parku. Do krmelce jsme jim dali 
seno, pod přístřešek pro ptáčky, zajíčky či bažanty jsme nasypali zrní. Podívali 
jsme se, kam chodí zvířata pít a kde mají své příbytky. Na poli ve sněhu jsme 
pak viděli spoustu stop zaječích a srnčích. Věříme, že si zvířátka  pochutnala  a 
že jsme jim pomohli přežít letošní dlouhou zimu. Ve škole jsme si znovu 
připomněli, jaké problémy mohou mít zvířátka s hledáním potravy během 
dlouhého zimního mrazivého období, jakým letošní zima opravdu byla.  
V průběhu tří měsíců jsme se v rámci výuky zúčastnili plaveckého výcviku na 
plovárně v Hranicích, kde jsme získali základy plavání a v únoru jsme obdrželi 
mokré vysvědčení. Těšíme se na příští školní rok, kdy budeme ve výcviku 
pokračovat. 

Začátkem března jsme navštívili policejní stanici v Hranicích. Přivítal nás 
příslušník městské policie pan Kocián, který nám vysvětlil důležitost práce 
městské policie, ukázal nám historickou hladomornu a také kamerový systém, 
jehož výhody nám náležitě předvedl. Po této velmi zajímavé návštěvě jsme se 
těšili na koncert ABRAKA MUZIKA, kde jsme si zazpívali, zatančili a pobavili 
jsme se. Po skončení koncertu jsme měli možnost shlédnout zrakově 
postiženého chlapce,  kterého jeho paní učitelka učila samostatnosti při chůzi ze 
schodů a uvědomili jsme si, jak je důležité si vážit a chránit své zdraví a 
pomáhat zdravotně postiženým lidem. Před odjezdem domů jsme měli čas si 
vyzkoušet samostatně nakoupit si hračky či dobroty a za naše pěkné chování 
v průběhu celého dopoledne nás paní učitelky pochválily! 
 
 
 
 



Jaro jsme přivítali příjemnou vycházkou při vynášení zimy. Děti 
z mateřské školy vyrobily s paní učitelkami Moranu a společně jsme ji šli vynést 
s doprovodnými básněmi do řeky Bečvy. S tématikou „Vítání jara“ proběhla 
24.3. na naší škole recitační soutěž mezi žáky malotřídních škol Skalička, 
Černotín, Ústí, Jindřichov a Opatovice. Všichni účastníci této soutěže byli 
pečlivě připraveni a porota měla opravdu mnoho práce, aby určila vítěze.  

Již dva týdny v naší školičce panovala velikonoční nálada, zdobili jsme si 
třídy velikonočními ozdobami a připravovali jsme výrobky na velikonoční 
výstavu konanou v naší sokolovně. 
 
 
        Hana Svítková, učitelka ZŠ 
 
    

Zprávičky zZprávičky zZprávičky zZprávičky z    naší školičkynaší školičkynaší školičkynaší školičky    
    

Milé děti, vážení rodiče, 
 přišlo jaro a s ním i čas zápisů do mateřských škol. Zveme vás proto 
k nám do mateřské školy ve Skaličce, kde můžete ve středu 14.4.2010 v době od 
9.00 do 10.00 hod. nahlédnout do života dětí v MŠ, podívat se s našimi dětmi, 
jak to u nás chodí, posedět, pohrát si i něco dobrého zakousnout. Zveme vás i na 
naši školní zahradu, která prochází renovací a je řešena tak, aby uspokojila 
zájmy a potřeby dětí co se týká odpočinku, pohybového využití i poznávání. Už 
se těšíme, až ji za čas v plné kráse představíme veřejnosti. Přijďte se k nám 
podívat a strávit příjemné odpoledne. 
 
 
       Učitelky a děti MŠ 
 

       
                                                      

Vítání jara  2010 



Příspěvek zPříspěvek zPříspěvek zPříspěvek z    Domova Větrný mlýn SkaličkaDomova Větrný mlýn SkaličkaDomova Větrný mlýn SkaličkaDomova Větrný mlýn Skalička    
 
 

Dlouho toužebně očekávané jaro je, jak se zdá, konečně tady. Však už je 
na čase. Zima byla letos dlouhá a nepříjemná. Hodně sněhu a ledu, málo 
slunečných dnů. To není dobrá kombinace.  

Tak jako příroda se probouzí, tak i my v Domově začínáme žít trochu 
aktivněji. Děvčata už byla letos na návštěvách ve „spřátelených“ zařízeních. 
Další návštěvy se chystají. Některé uvítáme i u nás. Jsou to hlavně chlapecká 
zařízení. Na Velikonoce by měli přijet hoši z Litovle z Domova Rybníček.. A 
taky jak jinak. Jaro se nevyhýbá ani našim děvčatům a tak je zcela přirozené, že 
se protějšky přitahují.  
A nyní něco informací z vážnějšího soudku.  
Letošní rok bude z pohledu financování poněkud klidnější, než tomu bylo loni. 
Před rokem jsme vůbec netušili, jak budeme financovat provoz. Byla to velmi 
obtížná doba. Letos je tomu kapku jinak. Rozpočet je znám, výše dotace taky a 
dokonce již nám nějaké peníze byly naším zřizovatelem (Olomoucký kraj) 
přeposlány. Dokonce máme slíbenou první splátku dotace z ministerstva práce a 
sociálních věcí. Takže by se chtělo říct – paráda. Ale nic není tak, jak se na první 
pohled může zdát. Oproti loňskému roku nám chybí ještě asi 1,9 milionu korun. 
Vzhledem k tomu, že loni to bylo nějakých 6-7 milionů, je to docela 
zanedbatelné. Myslíme si, že tato částka bude eliminována našimi vyššími 
příjmy od klientek za služby. Něco se ušetří a snad budeme „na svých“. Takže 
z tohoto pohledu je to až podezřele klidné a příznivé. 

Méně spokojeni jsme s tím, že se prozatím odkládá stavba lůžkového 
pavilonu. Mysleli jsme si, že letos začneme. Avšak ouha. Projekt je nachystán. 
Včetně stavebního povolení. Stavební firmy by mohly ihned nastoupit. Jen se 
stalo to, že se původně plánovalo asi 26 milionů a po nakreslení a vyčíslení se 
dospělo k sumě 36 milionů. To zadavatele mírně zaskočilo a tak se stavba 
odložila a hledá se řešení. Jednání probíhají. Výsledek není v tuto chvíli znám. 
Na projekty v kapitole rozvoj sociální infrastruktury je sice 137 milionů korun. 
Ale bohužel v rámci NUTS. To je spojení více krajů. V našem případě krajů 
Olomouckého a Zlínského. A z tohoto pohledu a z množství  žadatelů  je částka 
137 milionů docela malá. A dělit by se chtěli všichni. Takže uvidíme jak z toho 
vyjdeme my a zda-li se potřebná stavba uskuteční a taky kdy. 

S přihlédnutím k tomu všemu přeji paní starostce, aby jí vyšly plány na 
úpravu obce a to ve všech jejich záměrech. Věřte, že to není jednoduché a každý 
takový počin, když se zdaří, je velký úspěch. Myslím tím např. na úpravu kolem 
sochy sv.Jana Nepomuckého a s tím související úpravu příjezdové cesty do 
Domova, ale i další záměry, které mají vést k zvelebení obce Skalička.  
 
 

Mgr. Antonín Němec, ředitel 



Informace o činnosti SDH SkaličkaInformace o činnosti SDH SkaličkaInformace o činnosti SDH SkaličkaInformace o činnosti SDH Skalička    
    
    

    V uplynulém období se naší členové zúčastnili výročních schůzí v naší i 
okolních obcích. Ta naše proběhla 27. prosince 2009 v Hospůdce u Bagarů 
a hlavním bodem byla volba nového výboru sboru. Nový výbor zůstal ve 
stejném složení jako v minulém období, pouze za odstupujícího člena výboru 
A. Sulimu, byl navržen a zvolen bratr Roman Krasňák. 

Hlavní kulturní akcí, kterou SDH pořádá, bylo tradiční Vodění medvěda a 
Pochovávání basy, které se konaly 6. a 13. února. Tato masopustní tradice se dle 
očekávání vydařila a za hladký průběh této akce děkujeme všem zapojeným 
hasičům, občanům a muzikantům. 

26. února jsme zorganizovali první informativní schůzku Mladých hasičů, 
která proběhla v salónku Hospůdky u Bagarů. Pro minimální zájem ze strany 
dětí se založení družstva mladých hasičů odkládá. Předběžný termín dalšího 
pokusu o založení tohoto družstva byl stanoven na září. Doufejme, že s lepším 
úspěchem. 
     Taky naše výjezdová jednotka nezahálela. Na sklonku roku  jsme osadili 
šatní věšák pro zásahové obleky ve zbrojnici, kterou nám vyrobil p. René David 
a tím mu také  děkujeme. Členové jednotky 5. března provedli pravidelný 
výcvik s dýchací technikou, při kterém si zopakovali potřebné znalosti a 
dovednosti. Na začátku roku prošli všichni členové jednotky  zdravotní 
prohlídkou, potřebnou pro činnost v této jednotce. 

 Jedna věc nás ale mrzí, že se nepodařilo dotáhnout do konce nákup 
cisterny s potřebným vybavením a tím zvýšit akceschopnost místní jednotky. 
Tato snaha „zatím“ ztroskotala na nevyřešeném  parkování hasičského vozu. 
    Ve spolupráci s obecním úřadem  jsme v únoru požádali o krajskou dotaci 
pro výjezdové jednotky obcí. Tato dotace slouží pro nákup chybějící techniky a 
vybavení jednotek. Letos jsme požádali o příspěvek na nákup vysílačky a 
ponorného a plovoucího čerpadla. Snad něco s této žádosti dostaneme a tak 
doplníme naše nedostačující vybavení pro různé, čím dál víc častější, 
mimořádné události. 
 
                                                                
                                                                     
                                      
   
       
  Jaromír Honeš 
 
 
 

    
 



OOOOhlédnutí za 1. badmintonovou sezónouhlédnutí za 1. badmintonovou sezónouhlédnutí za 1. badmintonovou sezónouhlédnutí za 1. badmintonovou sezónou    
 
…když jsme poprvé v sokolovně natáhli síť (listopad 2009), nalepili lajny a 
začali si pinkat, nečekali jsme, že o tento sport bude takový zájem. Nejprve nám 
stačily čtvrtky (rozumějte dny v týdnu), poté jsme přidali nedělní dopoledne a 
největším překvapením byla hojná účast na 1.badmintonovém turnaji ve 
smíšených čtyřhrách „O sokolskou lajnu“. 

Turnaj se konal 20.3.2010, zahrálo si 20 hráčů rozlosovaných do 10ti 
týmů a celkem bylo odehráno 18 zápasů. Nejmladší tým tvořili benjamínci 
z Kelče, kteří hráli skvěle a nechybělo mnoho, aby se jim podařil husarský 
kousek v podobě výhry nad pozdějšími vítězi. Byly předány diplomy a to 
v kategorii „Nej-sexy pár“ pro Ivetu Kočnarovou & Marcelu Vozákovou 
(posuďte sami na webu) a o „Nejsehranější rodinný pár“ – manželé Valuchovi. 
Po pětihodinové bitvě bylo rozhodnuto. Třetí místo obsadili Lukáš Mrhal a 
Lubor Pitrun – v semifinále předvedli nejkvalitnější hru turnaje, druhé místo 
Jarda Škuta a Petr Krasňák a vítězství spojené se závazkem na organizaci 
dalšího ročníku  vybojovali Jarda Vozák a Patrik Janda. 

Na závěr chceme poděkovat všem fanoušků za vytvoření příjemné 
sportovní atmosféry a věříme, že příští ročník bude alespoň stejně vydařený jako 
tento. 

 
                                 

                                              Patrik Janda 
 
 
 
 

 
 

Plány na jarní měsíce - telegraficky 
 
Nohejbal se hraje každou středu od 18.hodin, začínáme 31.března.  
Volejbal se hraje každý čtvrtek  od 18. hodin, začínáme 8. dubna. 
Všichni sportovní nadšenci jsou vítáni ☺ 
 
Sjezd Bečvy – nové informace, včetně termínu najdete na obecním webu v sekci 
Aktuality nebo na sokolské nástěnce. 
 
 

Patrik Janda 
 

 
 



 
 
 
 
 

 
 
 

 
 

Den Čas                       Utkání Kolo 
Ne 15.00 Skali čka     -   Prosenice 14 
Ne 15.00 Horní Nětčice - Skalička 15 
Ne 16.00 Skali čka - Horní Mošt ěnice "B" 16 

Ne 13.30 Bělotín "B"  -  Skalička 17 
Ne 16.30 Skali čka     -   Lazníky 18 
Ne 10.00 Jezernice - Skalička 19 
Ne 16.30 Skali čka   -    VTJ Lipník n/B 20 
Ne 16.30 Černotín    -   Skalička 21 
Ne 16.30 Skali čka     -   Žákovice 22 
Ne 16.30 Skali čka  -      Drahotuše 23 
Ne 10.00 Opatovice "B" - Skalička 24 
Ne 16.30 Skali čka       -    Viktorie P řerov 25 
Ne 16.30 Hustopeče "B" - Skalička 26 

Velikonoční výstava 2010 

Rozpis Muži -jaro 2010 
 


